
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 9. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 180
Forslag til lov om ændring af lov om miljøbeskyttelse. (Udtagning af kvælstofpulje til
havbrug og reduktion af samlet kvælstofpulje til miljø- og ressourceeffektive dambrug).
Af miljøministeren (Lea Wermelin)

Spørgsmål 3
Vil ministeren redegøre for, hvorvidt der er foretaget sammenlignelige analyser af kvæl-
stofpåvirkningen fra produktion i saltvandsdambrug sammenlignet med miljøpåvirkningen
fra produktion i havbrug? Har man f.eks. forholdt sig til, at de landbaserede anlæg udle-
der direkte i kystnære områder, altså inden for vandplansområderne, hvor miljøudfordrin-
gerne er store, men ikke i åbent hav, som havbrugene gør, hvor der fortsat er råderum til
udvikling og udledning?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jacob.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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